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VERSLAG VERGADERING GECOMBINEERDE RAADSCOMMISSIES 

 

BEGROTING 2013 PROGRAMMA 9: ONDERHOUD EN BEHEER OPENBARE RUIMTE 

 

Datum: 7 november 2012 

Plaats: Oude raadzaal 

Tijd: 12.00-12.40 uur 

 

Aanwezig: dhr. P.S. de Rook (voorzitter), dhr. W. Moes (PvdA), dhr. J.P. Loopstra (PvdA) 

dhr. J. Evenhuis (VVD), dhr. R.A. Koops (VVD), dhr. G.J.D. Offerman (Stadspartij), dhr. E. Eikenaar 

(SP), dhr. K.S.N. van der Veen (GroenLinks), mw. G.E.J. Copini (D66), mw. A. Kuik (CDA), 

dhr. M. Houwing (Student & Stad), dhr. G.J. Kelder (PvdD) 

Wethouder: mw. J.A. Visscher 

Namens de griffie: dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier) 

Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland) 

 

Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. 

De voorzitter: 

 De ChristenUnie heeft zich afgemeld en wethouder Seton wordt wegens ziekte vervangen 

door wethouder Visscher. 

Dhr. Moes (PvdA): 

 Duurzaamheid: zijn er mogelijkheden om door meer centrale inkoop extra voordelen te 

behalen bij het terugdringen van de kosten? Kan bij de centrale inkoop tegelijk worden 

gedacht aan de vergroening van de inkoop? Er wordt nog veel grijze energie ingekocht. De 

taakstelling van 700.000 euro: is er een realisatierisico? 

 Boomziekten: hoe staat het met de kosten bij herplant? 

 Begraafplaatsen: staat de nieuwe aula Selwerderhof er eind 2013 of begin 2014? Zo nee, 

wanneer dan wel? 

 Uitbreiding begraafplaats Noorddijk: hoe staat het daarmee? 

 Hoe staat het met een tweede crematorium in de stad? 

 Bewonersparticipatie: goed dat de borgschouw met bewoners wordt gedaan. Het is tijd om de 

systematiek zelf eens door te lichten. 

 Naar aanleiding van Nederland Schoon: kunnen bewoners structureel worden betrokken bij 

straat- en wijkarrangementen, bijvoorbeeld bij onderhoud en beheer? 

 Stadstoezicht: de fractie is erg kritisch over het extra budget van 315.000 euro waarvoor het 

college aan de raad toestemming vraagt. Zijn er mogelijkheden dit binnen het concern zelf op 

te lossen? 

Dhr. Evenhuis (VVD): 

 Is relatief tevreden over dit onderdeel van de begroting, bijvoorbeeld over de meetbare 

doelstellingen per jaar. De grafiekjes: hoe kan het dat bepaalde doelstellingen, zoals de 

tevredenheid, in 2012 niet en in 2013 wel worden gehaald? 

 Onderhoud in de stad: de participatie van burgers is erg goed; het gaat al over 10.000 mensen. 

 Herewegviaduct: de kosten zijn erg omhooggegaan en de aanpassing zal waarschijnlijk later 

gebeuren. Zijn er tot die tijd voldoende middelen voor het onderhoud? 

 Scheidingspercentages zijn nog niet zo groot, dit zou beter kunnen. 

 Zwerfafval: dit is nog een probleem; kan iets worden gedaan door middel van effectieve 

educatie? 

Dhr. Van der Veen (GroenLinks): 

 Boomziekten: zijn ergens concessies gedaan omdat nu hogere kosten worden gemaakt 

vanwege beheermaatregelen? 

 Groene daken: hoe zorgt het college in 2013 ervoor dat de doelstellingen worden gehaald? 
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 Duurzaamheidbeleid: een mogelijkheid is elke wethouder duurzaamheid in de portefeuille te 

geven. De fractie is net als het college bezorgd of de doelstellingen worden gehaald. Pakt het 

college naast de faciliterende ook de stimulerende rol op? Wordt de ambtelijke inzet 

zichtbaar? Worden externe partners voldoende geprikkeld? 

Dhr. Eikenaar (SP): 

 Is positief over de inzet van bewoners bij het onderhoud van hun wijk. De gemeente blijft 

verantwoordelijk voor het schoonhouden van de wijken. 

 Aanvullend onderhoud kabels: kan dit snel genoeg met het bestaande budget? 

 Over de toekomst: kan nog verder worden bezuinigd op onderhoud als het nodig zou zijn? Als 

dit kan, wat zijn dan de gevolgen? 

Dhr. Houwing (Student&Stad): 

 Eens met de vorige sprekers over onderhoud in de wijken. 

 Toilet en kiosk in het Noorderplantsoen: de oplossing voorziet in een behoefte en zal de 

overlast verminderen. 

 De vermindering van het aantal verkeerd gestalde fietsen: niet alleen handhaving maar vooral 

bewustmaking en alternatieve stallingruimte helpen hieraan mee. 

 Is blij met de minicontainers voor papier. 

Mw. Kuik (CDA): 

 Het toegankelijk houden van de stad: handhaving staat voorop. 

 Zijn er voldoende middelen om de wegen in de winter schoon te houden? 

 Waterhuishouding Oosterpark: wat is de stand van zaken? 

 Stadstoezicht: de tekst in de begroting stelt niet gerust; spreker sluit aan bij de opmerking van 

dhr. Moes. 

 Vervanging speelvoorzieningen: bestaat goed inzicht in hoeveel speelvoorzieningen aan 

vervanging toe zijn en hoeveel onderhoud ze nodig hebben? 

 Burgerparticipatie is erg belangrijk, het gaat erom mensen verantwoordelijkheid te laten 

ervaren. 

Dhr. Kelder (PvdD): 

 Geeft complimenten voor de onderdelen ecologie, beheer, groene daken en eetbare stad, en 

sluit zich aan bij de complimenten die andere partijen hebben gegeven. 

 Doel is om 53% van het afval te hergebruiken terwijl de landelijke norm 60% is. Er moet meer 

gebeuren zoals het vaker gebruiken van het principe ‘de vervuiler betaalt’. Een voorbeeld 

hiervan is betalen per afvalzak door ondernemers. 

 Te weinig afvalbakken voor hondenpoep: hebben de klachten de wethouder bereikt? Kan de 

wethouder hiervoor geld vrijmaken? 

Mw. Copini (D66): 

 Geeft het college complimenten, er worden heldere ambities gesteld. 

 Bewonersparticipatie bij groen loopt goed. Kunnen alle belangstellenden meedoen? 

 Zieke bomen: de fractie roept het college op altijd met bewoners in gesprek te blijven. 

 De volgende vragen gaan over duurzaamheid. 

 Is de wethouder van plan in 2013 meer initiatieven van bewoners op het gebied van zonne-

energie te steunen of ligt de nadruk op Grunneger Power? 

 Wordt in 2013 even hard ingezet op koudenetten als op warmtenetten? 

 Groen gas: klopt het dat een operationeel plan ontbreekt en dat er daardoor bij ondernemers 

onzekerheid is om te investeren? Gaat de wethouder in 2013 meer duidelijkheid verschaffen? 

 Er kan veel meer gebeuren op het gebied van energiebesparing o.a. in de industrie en in 

woningen. Waar en hoe kunnen inwoners tips verkrijgen? 

Dhr. Offerman (Stadspartij): 

 Geeft complimenten voor dit onderdeel van de begroting. 

 Pleit voor het handhaven van de BOR-doelstellingen. Lukt dat? 

 Ziet graag meer bloeiende waardplanten en plekken voor vogels en egels. 

 Kunnen de negentien beleidsnota’s en de drie deelprogramma’s worden herijkt en opnieuw 

verwoord? Het zou mooi zijn als dit snel kan; de nota’s bevatten verouderd beleid. 
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Wethouder Visscher: 

 Het onderhoud: de wisselingen in de grafiekjes ontstaan omdat de laatste jaren sommige 

onderdelen van het langcyclisch onderhoud iets aan kwaliteit hebben ingeboet. Daarom heeft 

de raad vorig jaar voor dit onderhoud extra budget toegekend; zaken kunnen zo beter worden 

aangepakt en gerenoveerd. 

 De wethouder verwacht dat de borgschouw, zij het niet op alle onderdelen, goede resultaten 

oplevert. Zwerfvuil in de binnenstad is nog een probleem, wethouder Seton zal erop 

terugkomen. 

 Vorstschade behoort tot het reguliere onderhoud. 

 De methodiek bij de borgschouw is afgestemd op een landelijke aanpak en vice versa. De 

burgerparticipatie verloopt uitstekend. 

 Onderhoud speelvoorzieningen: het klopt dat er door signalen uit de samenleving wat veel 

speeltoestellen zijn gebouwd waarvoor niet voldoende onderhoudsbudget beschikbaar is. Dat 

wordt opgelost in het meerjareninvesteringsprogramma. Er komt een inhaalslag. 

 Het samenvoegen en herijken van de beleidsnota’s: dit is niet gewenst, het is veel werk, de 

beleidsnota’s zijn van de raad en zijn een goede basis om het beleid uit te voeren. Het nieuwe 

collegeprogramma zegt dat de uitvoering vooropstaat. 

 Onderhoud kabels: openbare verlichting heeft prioriteit in het 

meerjareninvesteringsprogramma. 

 Bomenziekte: geprobeerd wordt de bomen te onderhouden en eventueel herplant te doen 

binnen het reguliere budget. Of dit lukt, is niet zeker. 

 Duurzaamheid: het is nog niet te zeggen of de energiebesparingtaakstelling van 7 ton wordt 

gehaald; de aanpak loopt nog niet zo lang. Het is een realistische taakstelling. 

 Duurzaam inkopen: zoals de rekening 2011 aangeeft, koopt de gemeente al heel veel zaken 

duurzaam in. De spelregels daarvoor zijn goed. 

 Duurzaamheid: volgend jaar gaat het college bekijken of er nog een schepje bovenop kan om 

echt resultaten te boeken. De gemeente faciliteert, zie Grunneger Power. 

 Warmte- en koudenetten: ontwikkelingen worden gefrustreerd omdat de bouw stilligt door de 

crisis. De gemeente kijkt er samen met het waterbedrijf en anderen naar. In 2013 hoort de 

commissie meer. 

 Stadstoezicht: de wethouder begrijpt de zorgen. Er wordt bekeken of de 315.000 euro nodig is. 

Binnenkort ontstaat duidelijkheid, echter niet voor de begrotingsbehandeling. 

 Begraafplaatsen: in 2013 informeert het college de raad over de aula Selwerderhof. 

 Het tweede crematorium is een particulier initiatief; de gemeente werkt op dit moment goed 

samen met de initiatiefnemer. Er is samen naar locaties gekeken; het ligt niet aan de gemeente 

als er geen tweede crematorium komt. 

 Doelstelling groene daken: het doel van vijftig groene daken wordt gehaald. 

 Waterstand in de Oosterparkwijk: de wethouder komt erop terug. 

 Over de vraag of binnen het programma nog kan worden bespaard: de raad heeft vorig jaar 

niet voor niets een extra investeringsbudget voor langcyclisch onderhoud beschikbaar gesteld. 

Op het dagelijks onderhoud is al flink bezuinigd. Dat leidt tot verdere verruiging; daarover zal 

wethouder Seton de raad informeren. 

 Afvalbakken voor hondenpoep: nog meer afvalbakken is niet aan de orde, het is erg duur in de 

exploitatie. Op basis van de recente evaluatie van het hondenbeleid zijn de bestaande bakken 

beter geplaatst. De gemeente houdt de vinger aan de pols. 

 Groen gas: Energy Valley zet hier flink op in; er zijn goede resultaten, zie Attero. De 

ondernemers hebben de gemeente niet nodig. 

 Energiebesparing en bewoners: de gemeente verzorgt nog steeds voorlichting. Via de Natuur- 

en Duurzaamheideducatie wordt de jeugd bereikt en in het Groninger Forum is een 

belangrijke poot duurzaamheid ontstaan. Voor particuliere woningen is er het 

Energiebesparingplatform. Ook de corporaties zijn actief. 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 12.40 uur. 


